
 سیاسی     3چهارشنبه 10 آذر 1400- 25 ربیع الثانی 1443 - 1 دسامبر 2021 - سال بیستم - شماره  5592

در گفت و گوی تلفنی امیرعبداللهیان و گوترش مطرح شد
ادامه همکاری ایران و آژانس انرژی اتمی

حســین امیر عبداللهیان وزیر امور خارجه کشــورمان، با »آنتونیو گوترش« 
دبیرکل سازمان ملل متحد درباره مسائل منطقه ای و بین المللی از جمله تحولات 
افغانستان و مذاکرات هســته ای در وین به صورت تلفنی به گفتگو و تبادل نظر 
پرداخت. به گزارش ایسنا، امیرعبداللهیان در این گفتگوی تلفنی خاطر نشان کرد: 
علیرغم بد عهدی و بی عملی آمریکا و ســه کشور اروپایی، تهران با حسن نیت و 
جدیت وارد مذاکرات هسته ای وین شده است و در تلاش بر دستیابی به یک توافق 
خوب اســت. وزیر امور خارجه کشورمان در توصیف ویژگی های یک توافق خوب 
افزود: طرف های مقابل می بایست به تعهدات کامل خود در برجام برگردند. در این 
صورت ایران نیز اقدامات جبرانی خود را متوقف خواهد کرد. همچنین این نکته 

اهمیت دارد که هر نوع توافق حاصله، قابلیت راستی آزمایی موثر داشته باشد.
وزیر امور خارجه کشورمان در ادامه به گفتگوهای سازنده و رو به جلوی رییس 
سازمان انرژی اتمی کشورمان و رافائل گروسی مدیرکل آژانس بین المللی انرژی 
اتمی در تهران اشاره کرد و افزود: تهران به همکاری های فنی با آژانس ادامه می 
دهد. امیر عبداللهیان همچنین در خصوص برگزاری شــش دوره مذاکرات قبلی 
خاطر نشــان کرد: ما این مذاکرات را نادیده نمی گیریم، اما به عنوان دولت جدید 
این حق را برای خود قائل هســتیم که با ملاحظات خود مسائل مورد اختلاف را 
مرور و در مورد آن گفتگو کنیم. آنتونیو گوترش دبیر کل سازمان ملل متحد ضمن 
اســتقبال از آغاز مذاکرات و حمایت کامل خود از احیای کامل برجام، نسبت به 
حصول نتیجه مذاکرات ابراز امیدواری کرد. وی درخواست ایران در مورد راستی 
آزمایی برای رفع تحریم ها را معقول دانســت. دبیرکل تلاش همه طرف ها برای 
ایجاد اعتماد بین طرفین را ضروری دانست و بر حمایت همه جانبه سازمان ملل 
تاکید کرد. در ادامهُ وزیر امور خارجه کشــورمان با دبیر کل سازمان ملل درباره 
مسائل افغانستان گفتگو کرد. امیر عبداللهیان ضمن تاکید بر تشکیل دولت فراگیر، 
وضعیت انسانی خطرناک در آستانه فصل سرما را نگران کننده خواند. وی وجود 
بحران مهاجرت، تحریم منابع مالی مردم افغانستان و اقدامات تروریستی داعش را 
از جمله عوامل بحران زا در افغانستان دانست. آنتونیو گوترش ضمن ابراز نگرانی 
نسبت به بحران گسترده بخصوص بحران انسانی در افغانستان، بر ضرورت تزریق 
نقدینگی به اقتصاد این کشــور تاکید کرد. دبیر کل ســازمان ملل افزود: ما در 
تلاشــیم تا ساز و کاری برای تزریق نقدینگی به اقتصاد افغانستان از طریق ایجاد 
یک صندوق پولی بین المللی به کمک بانک جهانی و چند کشور دیگر، علیرغم 

وجود تحریم ها ایجاد کنیم.

ویژه

واشنگتن در انتظارنتیجه مذاکرات وین
معاون سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا در یک کنفرانس خبری به سوالاتی 
درباره آغاز دور هفتم مذاکرات احیای توافق هسته ای در وین و تحولات در رابطه 
با آن پاسخ داد. به گزارش پایگاه اینترنتی وزارت امور خارجه آمریکا، جالینا پورتر 
ســخنگوی وزارت امور خارجه این کشــور در یک کنفرانس خبری در پاسخ به 
سوالی مبنی بر این که آیا آمریکا برخی گزارش ها درباره این که رژیم صهیونیستی 
اطلاعاتی با آمریکا در میان گذاشــته اســت که تایید می کند ایران در حال غنی 
ســازی ۹۰ درصدی اورانیوم اســت و در پاسخ به این سوال که آیا شرحی از دور 
هفتم مذاکرات وین موجود هســت که روز سه شنبه آغاز شد، گفت: از مذاکرات 
وین چیزی برای ارائه ندارم. فکر می کنم چیزهای بیشتری در راه خواهد بود.وی 
در پاسخ به سوال اول، توسعه هسته ای ایران را غیر سازنده و مغایر با آن چه هدف 
تعیین شده بازگشت به پایبندی دوجانبه به برجام می خواند، عنوان کرد.  پورتر در 
ادامه در پاسخ به این که با توجه به بازخوردهای مثبت مقامات ایرانی و اروپایی از 
مذاکرات سه شنبه و این موضوع که ایران هنوز بر لغو تمامی تحریم ها پافشاری 
می کند، آیا دلیلی برای خوش بینی نسبت به مذاکرات وجود دارد یا نه و آیا آمریکا 
با توجه به این که مذاکراتش با ایران غیر مســتقیم است، با اظهارات علی باقری 
مذاکره کننده ارشد ایران در وین موافق است که پس از مذاکرات گفت، »دستاورد 
بزرگی است که تمامی طرفین در نشست خواسته ایران مبنی بر این که اول باید 

به وضعیت غیرقانونی و ناعادلانه تحریم های آمریکا رسیدگی شود«.

پولیتیک

گروه سیاسی: کارگــروه لغو تحریم های 
ظالمانه و غیرقانونی آمریکا بعدازظهر دیروز  با 
حضور صرفا کارشناسان برجسته کشورمان و 
سایر طرف های برجام در وین آغاز به کار کرد.

به گزارش ایرنا، این کارگروه به موجب توافق 
شامگاه دوشنبه شرکت کنندگان در نشست 
کمیسیون مشــترک برجام برای رسیدگی به 
تحریم های غیرانسانی ایالات متحده کار خود 
را آغاز کرده اســت. طبق برنامه اعلام شده، 
قرار است امروز)چهارشنبه( کارگروه هسته ای 
تشــکیل شــود. احتمالا عصر امروز نشستی 
در ســطح معاونان وزیران خارجه برای جمع 

بندی مباحث برگزار شود.
در این میان، »میخائیل اولیانوف« نماینده 
روســیه در ســازمان های بین المللی در وین 
در صفحــه توییترش درباره دیــدار با هیات 
آمریکایی در مذاکــرات وین همراه با همتای 
چینی اش، نوشت: امروز با وانگ کان، نماینده 
چین در وین بــا رابرت مالــی نماینده ویژه 
آمریکا در امور ایــران دیدار کردیم. درباره از 
ســرگیری مذاکرات وین بر سر برجام تبادل 
نظر کرده و بر عزم مشترک جهت تلاش برای 
نهایی شدن موفقیت آمیز این مذاکرات تاکید 

کردیم. 
پس از جلســه دیروز، نماینده روسیه در 
ســازمان های بین المللــی در وین در صفحه 
توییترش در پاســخ به سوال یکی از کاربران 
مبنی بر ایــن که آیا آمریــکا در لغو تمامی 
تحریم های ایران جدی اســت، گفت:  آمریکا 
آمادگــی اش بــرای لغو تمامــی تحریم های 
ناســازگار با برجام را در ازای بازگشت ایران 
بــه پایبندی کامل به توافق هســته ای تایید 
می کنــد. امــا در دیپلماســی دوجانبه این 
جزئیات هســتند که دردسرســازند. لیست 
قطعی تحریم هایی که باید لغو شوند، موضوع 

مذاکرات است.
دیپلمات های ارشــد گــروه ۱+۴، اتحادیه 
اروپــا و نمایندگان جمهوری اســلامی ایران 
دیــروز با تاکید طرف ایرانی  توافق کردند که 
به این مســاله با اولویت پرداخته شود. طبق 
مذاکرات انجام شده، کارگروه دیگری هم در 
خصوص مسائل هسته ای تشکیل خواهد شد 
اما جمهوری اسلامی ایران بر ضرورت اولویت 
بخشی به دستورکار رفع تحریم ها اصرار دارد.
»انریکــه مورا« معاون دبیرکل ســرویس 
اقــدام خارجی اتحادیــه اروپا که ریاســت 
نشســت کمیسیون مشترک برجام را برعهده 
دارد مذاکــرات وین را که پــس از یک وقفه 
پنج ماهه از ســرگرفته شــده مثبت ارزیابی 
کرد و بیان داشــت که ایران روی موضوع لغو 

تحریم ها مصمم اســت. بر اساس این گزارش 
گفت وگوهای کارشناسی درباره رفع تحریم ها 
تا هر زمان که لازم باشد ادامه خواهد داشت.
»سعید خطیب زاده« سخنگوی وزارت امور 
خارجه دیروز)ســه شنبه( در گفت وگو با ایرنا 
بیان داشت: تیم مذاکره کننده هسته ای برای 
اطمینان از رفع تحریم ها وارد وین شده است 
و آنچه در وین اتفــاق می افتد تمرکز بر رفع 
تحریم هاست.  وی تصریح کرد که جمهوری 
اسلامی ایران چیزی کمتر از این را نمی پذیرد 
و بیشــتر از آنچه در برجام در حوزه هسته ای 

آمده است، تعهدی نمی دهیم.
خطیب زاده خاطر نشــان کرد: موضوعاتی 
مانند مذاکــرات گام به گام و تعهدات جدید 
هیــچ جایگاهی در گفت و گوی ما ندارد. وی 
گفــت: دولت با عزم جدی با یک هیات کاملا 
آمــاده وارد مذاکرات وین شــده تا اطمینان 
پیدا کنــد آنچه در وین اتفــاق می افتد رفع 
تحریم هاســت. البته اگر طرف های مقابل هم 
به جای وقت کشی، تطویل و بهانه گیری های 
بچه گانه با نیتی درســت برای رفع تحریم ها 
وارد وین شــده باشــند، می توانیــم بگوییم 

مذاکرات در مسیر درست قرار دارد.
تاکید آمریکا بر دیپلماسی

جن ســاکی، سخنگوی کاخ سفید در یک 
کنفرانس خبری در پاســخ به سوالی درباره 
دور هفتم مذاکرات احیای توافق هسته ای در 
وین مبنی بر این که با توجه به بدبینی هایی 
که نســبت به دیپلماسی در این زمینه وجود 
دارد، دولت بایدن چقدر حاضر است پیش از 
روی آوردن به گزینه های دیگر به دولت ایران 
زمان بدهد، گفــت: رویکرد ما در این زمینه، 
بی چون و چرا، دیپلماســی اســت. بنابراین،  
نمی خواهم یک بازه زمانی ارائه دهم که پایان 
آن چه زمانی خواهد بود. این چیزی است که 

قصد داریم آن را پیش ببریم.
ســاکی در ادامه دربــاره مذاکرات گفت: 
درباره شایعات یا گزارش ها پیرامون چیزهایی 
که قرار اســت درباره شــان مذاکــره کنیم، 
مشــخصا قرار نیســت من از این جا مذاکره 
کنم. اما هدف ما تغییری نکرده اســت. هدف 
ما هنوز بازگشــتی دوجانبه به پایبندی کامل 
به برجام اســت. این در دسترس ترین گزینه 
برای محدودسازی برنامه هسته ای ایران است 
و بســتری فراهم می کند تا بتوانیم در آن به 

رفتار ثبات زدای ایران بپردازیم.
دفاع نماینده مسکو از درخواست 

تضمین تهران
مذاکره کننده ارشــد روسیه در وین ضمن 
مخالفت با »نقشــه بی« آمریکا در برخورد با 

ایران در صورت شکســت مذاکرات مربوط به 
احیای برجام گفت: منطقی است که مقامات 
تهران درباره لغو تحریم ها تضمین می خواهند 

تا واشنگتن دوباره بدعهدی نکند.
اولیانوف«  »میخائیل  »تاس«،  خبرگزاری 
ســازمان های  در  روســیه  دائــم  نماینــده 
بین المللی در وین، از جمله آژانس بین المللی 
انرژی اتمی اعلام کرد که طرف روسی مخالف 
اظهارات شــنیده شــده درباره »نقشه بی« 
آمریکا در برخورد با ایران در مذاکرات مربوط 

به احیای توافقنامه هسته ای است.
اولیانوف در پایان مذاکرات دوشــنبه شب 
پیرامون احیای برنامه جامع اقدام مشــترک 
)برجام( و بازگشت آمریکا به این توافقنامه در 
پایتخت اتریش در پاسخ به سؤال خبرنگاران 
در ایــن باره گفــت: »تا آنجا کــه من درک 
می کنم، ایالات متحده همچون گذشــته به 
راه حل دیپلماتیک از طریق مذاکرات پایبند 
است، البته با توجه به گسترش جدی برنامه 
هسته ای ایران که هر روز ادامه دارد، مقامات 
واشــنگتن در خصــوص موفقیت آمیز بودن 
مذاکرات تردیــد پیدا کرده اند و ظاهراً گزینه 
»نقشه بی« را نیز مورد توجه قرار داده اند که 
می توان حدس زد که بــا اعمال تحریم های 

مضاعف علیه تهران همراه خواهد بود.«
این دیپلمــات روس تأکید کــرد: »البته 
صحبت بر ســر یــک گزینه ذخیره اســت و 
در حال حاضــر همه توجه ها روی تلاش های 
دیپلماتیک معطوف اســت. هرچند مســلماً 
دیدگاه ما در خصوص چنین هشدارهایی که 
بیشتر یادآور تهدید غیرمستقیم است، کاملًا 
منفی اســت و چنین برخوردی را غیرسازنده 
می دانیــم. چنین اظهاراتی هیــچ کمکی به 
ایجــاد جوّ مثبت در مذاکراتــی که تازه آغاز 
شده نخواهد کرد و ما نظر خود در این رابطه 
را به طور واضــح به مقامــات آمریکایی نیز 

گفته ایم.«
شــبکه تلویزیونی ان.بی.ســی آمریکا روز 
گذشــته به نقل از منابع خبری خود گزارش 
داد که ایالات متحــده و متحدانش در حال 
بررسی فهرستی از گزینه های »نقشه بی« در 
صورت شکست مذاکرات با طرف ایرانی درباره 

احیای کامل توافقنامه هسته ای هستند.
میخائیــل اولیانوف در پاســخ به ســؤال 
دیگری یادآور شــد که شــرکت کنندگان در 
نشست کمیسیون مشترک برجام در جریان 
هفتمین دور مذاکرات در وین، تصمیم گرفتند 
که به کار مشــترک بر اساس همان برنامه به 
دســت آمده در جریان مذاکرات قبلی ادامه 
دهند. به گفته وی، مذاکرات روز دوشــنبه را 

می توان آغــاز خوبی ارزیابی کرد، برای اینکه 
نماینــدگان دولت جدید ایران انعطاف پذیری 
خوبی در رابطه با برخی مســائل مهم نشان 
دادند و اکنون دســتاوردهای قبلی به دست 
آمده تا ماه ژوئن )خردادماه گذشــته( پایه و 

اساس ادامه کار قرار خواهد گرفت.
مذاکره کننــده روســی یــادآور شــد که 
تهران،  مقامــات  بــرای  مهم تریــن موضوع 
همچنان لغو تحریم های آمریکاســت و آنها با 
توجه به این مســئله موافقت کرده اند که در 
مسیر هســته ای قبلی کار کنند که بازگشت 
ایران به پارامترهای اولیه مشــخص شده در 
توافقنامه هســته ای مربوط به سال 2۰۱5 را 

در نظر گرفته است.
این دیپلمــات روس همچنین تأکید کرد 
که درخواست های مقامات تهران در خصوص 
لغــو تحریم های آمریکا کاملًا منطقی اســت 
و این مســئله در زمــان ویرایش پیش نویس 
اســنادی کــه در جریان مذاکــرات آتی کار 
خواهد شد، به طور کامل ارزیابی خواهند شد. 
وی ادامه داد: »برای طرف ایرانی بسیار مهم 
اســت که تضمین لازم دربــاره لغو تحریم ها 
را دریافــت کند تا تاریخ دوباره تکرار نشــود 
و طرف آمریکایی بــار دیگر تصمیم به خارج 
شــدن از توافق هسته ای و اعمال تحریم های 

مجدد علیه جمهوری اسلامی نگیرد.«
چشم انداز تهران برای مذاکرات وین

اگرچــه هنــوز بــرای قضــاوت در مورد 
دستاوردهای عملی مذاکرات آغاز شده بسیار 
زود اســت اما اظهارنظرهــای مختلفی که از 
شــب گذشته توسط مقامات حاضر یا نزدیک 
به مذاکرات بیان شــده نشان دهنده سازنده 
و رو به جلو بودن مذاکرات اســت. رسانه های 
غربــی نیز هرچند محتاطانــه اما در مجموع 
بازتاب های مثبتی از روز اول مذاکرات مخابره 

کردند.
گزارش های منتشــر شده حاکی است که 
خارج از میز رسمی مذاکرات، نشست های دو 
یا چند جانبه میان هیات های سیاسی حاضر 
در وین برگزار شده که از فشردگی رایزنی ها 
برای به حرکت درآمدن چرخ های نه چندان 

روان مذاکرات خبر می دهد.
در این میــان و در حالی کــه جمهوری 

اســلامی ایران بر هدف اصلی مذاکرات یعنی 
لغو تمامی تحریم هــای غیرقانونی و ظالمانه 
تاکیــد دارد، مقامــات غربی موضــوع احیاء 
برجام با استفاده از به تعبیر آنها فرصت ایجاد 
شــده برای بازگشت آمریکا به برجام را عمده 

کرده اند.
تقابــل ایــن دو گــزاره یعنــی تمرکــز 
مذاکــرات بر رفــع تحریم هــای غیرقانونی 
یــا چگونگــی بازگشــت آمریکا بــه برجام 
 عملا »زمــان مذاکرات« را تحــت تاثیر قرار

 خواهد داد.
ایران علاقــه ای به طولانی و فرسایشــی 
شدن مذاکرات ندارد و با رویکرد نتیجه گرایی 
وارد این عرصه شده اما طرح موضوعات فرعی 
و غیرمهــم می تواند ضمن کُند شــدن روند 
گفتگوها، دستیابی به نتیجه را با چالش روبرو 

کند.
مقامات کشــورمان بارها اعلام کرده اند که 
اولا بازگشت آمریکا به برجام را موضوع مهم و 
قابل اعتنایی نمی دانند و ثانیا به دلیل خروج 
غیرقانونی واشنگتن از برجام، بازگشت مجدد 
این کشور به جمع ۱+۴ تابع شروطی است که 
بدون پذیرش آن امکان حضور مجدد آمریکا 

در برجام نیست.
بررســی تحلیلی مذاکرات برگزار شده در 
ادوار گذشته و همچنین پیچیدگی های قابل 
ملاحظه ای که بــر این دور از گفتگوها حاکم 
اســت می تواند گزاره »طولانــی نبودن دور 
اول مذاکــرات« را که بر محور تعیین »اصول 
و مبانــی گفتگوها« به پیــش خواهد رفت از 

قطعیت بالائی برخوردار کند.
به دلیل اهمیت شکل گیری توافق در مورد 
اصول و مبانی گفتگوها که یکی از مهمترین 
مذاکرات محســوب می شــود،  بخش هــای 
کشــورهای  نمایندگی  هیات های  مشــورت 
حاضر در مذاکرات با پایتخت ها کاملا ضروری 

و اجتناب ناپذیر است.
بر این اســاس می توان انتظار داشــت که 
هیئت نمایندگی جمهوری اســلامی ایران در 
مذاکرات وین ظرف چند روز آینده به کشور 
باز گردد و پس از انجام مشورت های لازم در 
ســطوح عالی مجددا برای پیگیری گفتگوها 

عازم وین شود.

کارگروه لغو تحریم های ایران تشکیل شد

امیدواری محتاطانه به مذاکرات وین
دیدار سه جانبه آمریکا، چین و روسیه در وین درباره برجام برگزار شد

 

در صنعــت دامپروری خــوراک متعادل و ســالم که حاوی 
کلیه مواد مورد نیاز حیوان باشــد از اهمیــت خاصی برخوردار 
اســت به طوری که هر نوع کمبود از نظــر درصد پروتئین، املاح 
و ویتامین هــا و انــرژی مورد نیاز باعث عــدم بازدهی مطلوب و 

زمینه ساز بروز بیماری ها در دام، طیور و آبزیان خواهد شد.
باتوجه به حساســیت موضوع و نیز با در نظر گرفتن توسعه و 
گسترش رشته های مختلف دامپروری تولید خوراک دام، طیور و 
آبزیان به صورت یک صنعت جداگانه درآمده و سرمایه گذاری های 
سنگینی برای ایجاد این گونه تاسیســات در کشور انجام گرفته 
است. براســاس برآورد آمارهای جهانی برای تولید یک کیلوگرم 
گوشــت مرغ و تخم مرغ حدودا ۱/۶ کیلوگرم خوراک به شــرط 
استفاده از خوراک آماده فرآوری شده در کارخانه های صنعتی و 
دارای تکنولوژی مدرن مورد نیاز است در صورتی که با روش های 
موجود و ســنتی در کشــور عملا ضریب تبدیل افزایش یافته و 
موجب اتلاف مواد اولیه و افزایش قیمت تمام شــده محصولات 
دامی می شــود. عوامــل اصلی و تاثیرگــذار روی ضریب تبدیل 
عبارتنــد از: کیفیت خوراک مصرفی، اجــزا و ترکیبات جیره و 
شکل فیزیکی خوراک. روش های فرآوری خوراک از جمله موارد 
پراهمیت و موثر بر ضریب تبدیل غذایی اســت به عبارت دیگر 
استفاده از دانش روز و تکنولوژی کارخانه های خوراک دام موجب 
کاهش ضریب تبدیل یعنی افزایــش مقدار محصول به خوراک 
مصرفی شــده که ضمن صرفه جویی در مصرف مواد علوفه ای که 
عمدتا وارداتی است، کمیت و کیفیت محصولات دامی  نیز افزایش 
می یابــد، زیرا با فرآوری صورت گرفتــه روی خوراک )حرارت و 
فشار( ضمن خوش خوراکی و بهبود ارزش تغذیه ای، غذایی سالم 

و فاقد اجرام میکروبی و بیماری زا در اختیار حیوانات پرورشی قرار 
گرفته و از آنجا که ارتباط مســتقیمی  بین سلامت خوراک دام و 
غذای مصرفی انسان وجود دارد در نتیجه با مصرف خوراک آماده 
و فرآوری شده توسط کارخانه های صنعتی در واحدهای پرورشی 

دام، طیور و آبزیان سلامت جامعه انسانی تضمین می شود.
مساله تغذیه دام و طیور 

موضوع حیاتی است
در همین راســتا مدیرعامل شــرکت کودیس خوراک پارس 
گفت: تغذیه دام و طیور مســاله مهمی  اســت و همکاران ما در 
هلند بیش از ۱۰۰ سال در این کار تجربه دارند. در فرمول سازی 
و تهیه خوراک دام و طیور با بررســی که ما قبل از ورود به ایران 
انجام دادیم به این نتیجه رســیدیم که این صنعت در ایران نیاز 
به یک تحول اساسی دارد و اگر ما بتوانیم تغذیه دام و طیور را با 
تکنولوژی روز دنیا همراه کنیم به هدفمان که تغذیه و ســلامت 

جامعه است خواهیم رسید.
بابــک چراغچی گفت: در هلند به عنوان پیشــتاز در تولید و 
پرورش دام و طیور با کیفیت بر این باور هستند که اگر بخواهیم 
غذای ســالمی  را به افراد جامعه برسانیم در درجه اول باید تغذیه 
دام سالم باشد و درنتیجه گوشت و فرآورده های دامی  که مصرف 

می کنند باید از سلامت کامل برخوردار باشند.
به گفته وی وجود کارخانه های خوراک دام پشــتوانه بزرگی 
برای کشــور است، لذا حل مسائل و مشــکلات مربوط به تامین 
نقدینگی، ســرمایه در گــردش، مالیات، تعرفــه بیمه کارگری، 

تعرفه های انــرژی، رفع موانع و 
مشــکلات در صادرات محصول، 

تامین نهاده های مورد نیاز و... باید در اولویت قرار گیرد.
تولیدکنندگان از بوروکراسی های متعدد 

متضرر هستند
مدیرعامل شرکت کودیس خوراک پارس در ادامه اشاره کرد: 
ما از مســئولان دو انتظار داریم یکی اینکه خیلی راغب هستیم 
خوراک دام و طیور از صادرات ممنوع خارج شــود. البته می دانم 
به دلایل صحیح صادرات ممنوع اســت چون از نهاده های دولتی 
مصرف می شود و صادرات آن صحیح نیست و این موضوع را درک 
می کنیم، اما ما یک شرکت بین المللی هستیم؛ یکی از اهدافی که 
در ایران مستقر شدیم این است که کشورهای اطراف را از طریق 
کارخانــه ایران حمایت و در واقع نیاز آنها را ارســال کنیم و این 
هم برای کشــورمان مفید خواهد بود و هم از لحاظ معرفی برند 
تولیدات ایران مناســب است. در واقع می گویند از تولیدات ایران 
است و هم از لحاظ بار هزینه ای که برای دفتر مرکزی هلند ایجاد 
می شــود به جای اینکه از هلند مسافت طولانی را مثلا تا کشور 

عراق ارسال کنیم از ایران و با هزینه کمتر انجام می شود.
دوم اینکه در مورد توزیع نهاده ها وزارت جهاد باید در سیستم 
بــازارگاه از تامین کننــدگان واقعی و صلاحیــت دار توزیع نهاده 
اســتفاده کند. مشــکل بعدی که وجود دارد اینکه مبلغ خرید را 
پرداخت می کنیم و نهاده را به ما تخصیص می دهند، اما به جای 
اینکه یک هفته ای به دست ما برسد تا ۴5 روز هم طول کشیده و 
تولید متوقف می شود و مرغداران و دامداران دچار ضرر می شوند 

و ما هم دچار ضرر می شویم. مطلب بعدی اینکه ما چون در استان 
خوزستان مستقر هستیم و نهاده ها را از استان خوزستان دریافت 
می کنیم متاســفانه خیلی از ماه ها می شــود تولید ما بالا رفته و 
به جهاد اســتان گفتیم به ما بیشــتر نهاده اختصاص بدهید که 
می گویند از تهران به ما همین قدر بیشتر اختصاص ندادند. استان 
خوزستان واقعا از لحاظ صنعتی استان بالایی است و کارخانه های 
خــوراک دام و طیور زیــادی دارد بنابراین اگر بتوانند ســهمیه 

بیشتری به خوزستان اختصاص بدهند خیلی بهتر خواهد بود.
وی درباره پیشــینه این شــرکت و میزان تولیدی محصولات 
گفت: شرکت کودیس خوراک پارس با تولید سالانه ۳۰۰ هزار تن 
انواع خوراک دام و طیور منطبق با فرمولاسیون و استاندارد هلند و 
البته با شرایط اقلیمی  ایران سلامت دام و طیور را مدنظر قرار داده 
که در نهایت سلامتی جامعه را به دنبال خواهد داشت. مدیرعامل 
شرکت کودیس خوراک پارس ادامه داد: شرکت کودیس خوراک 
پارس زیرمجموعه شــرکت کودیس هلند است که بیش از ۱۰۰ 
سال در هلند سابقه فعالیت دارد. همچنین این شرکت در بیش از 
۷۰ کشــور دنیا حضور فعال دارد. ما در سال ۹۷ شرکت کودیس 
خوراک پارس را )به صورت سرمایه گذاری مشترک( در ایران ثبت 
کردیم که البته در آن زمان اکثریت ســهام بــا هلندی ها بود و 
حدود ۳۰ درصد متعلق به ســهام شرکت گروه درنا و درنادان که 
در زمینه خــوراک دام و طیور و پرورش طیور فعالیت دارند بود. 
اما حدود یک ســال و نیم پیش شــرکت کودیس خوراک پارس 
صددرصد هلندی شد و هلندی ها سهام شریک ایرانی را خریداری 
کردند که حدود ۱۰ میلیون یورو ســرمایه گذاری در ایران انجام 
شــد. این کارخانه در بندر ماهشهر واقع شــده و ظرفیت تولید 

سالانه ۳۰۰ هزار تن خوراک دام و طیور را داراست.
وی ادامه داد: براین اســاس شــرکت کودیس خوراک پارس 
زمانــی که کارخانه را تحویل گرفــت فرموله کردن خوراک را بر 
عهــده تیم هلندی قرار داد و شــرکت ما هیــچ دخالتی در این 
امر ندارد این درحالی اســت که دســتگاه های ما کاملا توســط 
سیستم های کنترل فرآیند )PCS( از هلند کنترل می شود و ما در 
ایران به صورت مانیتورینگ مورد بررسی فرآیند کار قرار داریم و 

این یک مزیت نسبت به کارخانه های دیگر است.
مدیرعامل شــرکت کودیس 
خوراک پــارس افزود: همچنین 

تولیدات ما کاملا منطبق بر شــرایط اقلیمی  ایران است یعنی 
ما در داخل کشور دو نوع خوراک را در هر قسمت دامی  یا طیور 
تولید می کنیــم؛ یکی برای نقاط مرتفع ایــران و یکی هم برای 
نقاط هم سطح دریا و با ارتفاع پایین به خاطر اینکه کاملا شرایط 

نگهداری طیور و دام متفاوت است.
 کشور نیازمند 2۱ میلیون تن خوراک دام و طیور در سال

در ادامــه این مبحث مدیر فروش شــرکت کودیس خوراک 
پارس نیز با بیان اینکه نیاز کشــور در زمینه خوراک دام و طیور 
2۱ میلیون تن در ســال اســت، افزود: مواد اولیه که باید برای 
خوراک دام و طیور تولید شود شامل ذرت، سویا، سبوس، گندم، 
جو و... اســت. خیلی از این اقلام به دلیل کمبود تولید و به دلیل 
عدم کیفیت مناســب در داخل کشــور برای کارخانه های دام و 
طیور به صرفه نیســت و نمی تواند به صــورت کامل در اختیار و 
در دســترس آنها قرار بگیرد. به طور مثال عمــده واردات ذرت 
از برزیل و اوکراین اســت هر چند درحال حاضر از صربســتان و 
هند هم وارد کشــور می شود. علی قباخلو ادامه داد: ذرت که در 
کشور تولید می شود باید کیفیت و پروتئین لازم را برای خوراک 
دام داشــته باشد که می تواند در زمان تولید درصد آن کم یا زیاد 
شود. به طور مثال پروتئین ذرتی که از کشور برزیل وارد می شود 
درصد پروتئین بیشتری دارد در صورتی که پروتئین ذرت که در 
ایران تولید می شود به سختی به 5درصد می رسد این مساله باعث 
شــده که شرکت ها ورود پیدا کنند به واردات که اگر این واردات 
صورت نگیرد نمی توان خوراک مورد  نیاز کشور را تامین کرد. وی 
گفت: شرکت کودیس خوراک پارس در حال حاضر واردات ذرت 
را انجام نمی دهد، اما ذرتی که در کارخانه در حال استفاده است 
ذرت برزیل اســت. بهترین ذرت موجود در حال حاضر از لحاظ 
بافــت و ظاهر ذرت و چه از لحاظ میــزان پروتئین که موردنیاز 
خوراک کامل دام و طیور اســت ذرت برزیل اســت که در حال 
حاضر عمده خرید شــرکت کودیس خوراک پــارس در ایران از 

ذرت برزیل است.
قباخلو افزود: اولین رسالت مجموعه شرکت کودیس به عنوان 
یک شرکت خارجی که به داخل کشور ورود کرده آموزش است. 
همکاران هلندی ما در حال حاضر با تکنولوژی روز کار می کنند و 
یادمان باشد اگر بخواهیم بازده بهتری در تولید داشته باشیم قطعا 

نیاز داریم که به تکنولوژی روز دنیا ورود کنیم.

مدیرعامل شرکت کودیس خوراک پارس مطرح کرد:

زیان تولیدکنندگان خوراک دام از کاغذ بازی

 

 وجود کارخانه های خوراک دام پشتوانه بزرگی 
برای کشور است، لذا حل مسائل و مشکلات 
مربوط به تامین نقدینگی، سرمایه در گردش، 
مالیات، تعرفه بیمه کارگری، تعرفه های انرژی، 

رفع موانع و مشکلات در صادرات محصول، تامین 
نهاده های مورد نیاز و... باید در اولویت قرار گیرد.

  


